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گروه سیاسی – سید مجید حسینی: اعدام علیرضا 
اکبری از اعضای اسبق دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی 
به جرم جاسوســی برای انگلیس صبح روز گذشته اجرا 
شــد و همین موضوع باعث شــد که سخنان و ادعاهایی 
مطرح شود که مي تواند روابط دیپلماتیک دو کشور ایران 

و انگلیس را یکبار دیگر تحت الشعاع قرار دهد. 
قوه قضائیه  دیروز خبــر داد که حکم علیرضا اکبری که 
دارای تابعیت مضاعف ایرانی-انگلیسی بود به اتهام افساد 
فی الارض و اقدام گســترده علیه امنیت داخلی و خارجی 
کشور از طریق جاسوســی برای دستگاه اطلاعاتی دولت 
انگلیس در ازای دریافت دســتمزد به مبالغ ۱.۸۰۵.۰۰۰ 
یــورو، ۲۶۵.۰۰۰ پوند انگلیس و ۵۰.۰۰۰ دلار آمریکا به 
مجازات اعدام محکوم شده بود، اجرا شد. براساس دادنامه 
صادره، اقدامات محکوم در سال های گذشته علیه امنیت 
ملی کشور، جاسوسی به نفع کشور انگلیس، ارتباطات با 
سرویس جاسوســی MI۶ و تعداد ملاقات های وسیع با 
افسران اطلاعاتی دشــمن در کشورهای مختلف و مدت 
طولانی جاسوســی، مصداق جنایت گسترده علیه امنیت 
داخلی و خارجی کشور است، به گونه ای که موجب اخلال 

شدید در نظم عمومی کشور در حد وسیع شده است.
اتهامات مطرح شده علیه اکبری به اندازه ای بود که اعدام 
وی دور از ذهن نبود، اما در روزهای اخیر مقامات انگلیسی 
تلاش کرده بودند تا از اجرای این حکم جلوگیری کنند. 
از جمله جیمز کلورلی وزیر خارجه انگلیس چهارشــنبه 
نسبت به صدور حکم اعدام شهروند دو تابعیتی در ایران 
واکنش نشــان داده و با انتشــار پیامی در توئیتر نوشت: 
»ایــران باید اعدام علیرضا اکبری، تبعه ایرانی-بریتانیایی 

را متوقف کند و فوراً او را آزاد کند.«
روزنامه دیلی تلگراف نیز  به نقل از یک سخنگوی وزارت 
خارجه انگلیس نوشت: »ما از خانواده آقای اکبری حمایت 
می کنیــم و بارها پرونده او را با مســئولان ایرانی مطرح 
کرده ایم. اولویت ما آزادی ســریع او است و بر درخواست 

خودمان برای دسترسی فوری کنسولی تأکید کرده ایم.«
»جیمــز کلورلی« وزیــر خارجه انگلیس بعــد از اعدام 
اکبری نیز در توییتی نوشــت: ایران یک تبعه انگلیســی 
را اعدام کرده اســت. این اقدام ... مستحق محکوم کردن 
به شدیدترین شکل ممکن است. )این اقدام( بدون پاسخ 

نخواهد ماند. 
ریشــی ســوناک، نخســت وزیر انگلیس نیز  با اشاره به 

اعدام علیرضا اکبری گفت که از این خبر »شــوکه« شده 
اســت! سوناک در توئیتی نوشت: از اعدام علیرضا اکبری، 
شهروند انگلیسی-ایرانی در ایران شوکه شدم. با دوستان 
و خانواده علیرضا همدردی می کنم. او در بخشی دیگر نیز 
با ادعاهای تکراری و مداخله جویانه مقامات لندن و غرب، 

باردیگر مدعی نقض حقوق بشر در ایران شد! 
همچنین وزیــر امور خارجه انگلیس اعلام کرد که دولت 
این کشــور در پی اجــرای حکم اعــدام علیرضا اکبری، 

دادستان کل ایران را تحریم کرده است.
در مقابل این رفتارها سایمون شرکلیف، سفیر این کشور 
در تهران توســط مدیر کل غرب اروپــا به وزارت خارجه 
احضار شد و  در این نشســت مراتب اعتراض کشورمان 
نســبت به  اقدامــات خرابکارانه و مغایر بــا امنیت ملی 

جمهوری اسلامی ایران به دولت انگلیس منعکس شد.
مدیــرکل غرب اروپــای وزارت امور خارجه با اشــاره به 
اطلاعات متقن به دســت آمده در خصوص دام طراحی 
شــده برای علیرضا اکبری از ســوی طرف انگلیســی، 
خاطرنشــان ســاخت: دولت انگلیس باید پاســخگوی 
برقراری ارتباطات نامتعارف منجر به تعرض به امنیت ملی 
جمهوری اسلامی ایران باشد و حمایت ناموجه و شیطنت 
آمیز از عامل جاسوســی با ادعای روابط مبتنی بر احترام 

متقابل سازگار نیست.
مدیرکل غرب اروپا با تاکیــد بر این که اقدام قاطع برای 
صیانت از امنیت ملی جمهوری اســلامی ایران منوط به 
رضایت دیگر دولتها از جمله انگلیس نخواهد بود، تصریح 
کرد تداوم این قبیل اقدامات غیرقانونی و مجرمانه به هیچ 
عنوان قابل تحمل نیست، لذا دولت انگلیس باید پیامدهای 
مسؤولیت تداوم رویکرد غیرمتعارف و مداخله جویانه خود 

را پذیرا باشد.
در ادامه تصریح گردید: بر اساس قوانین مدنی جمهوری 
اســلامی ایران، تابعیــت دوگانه قابل پذیرش نیســت و 
مداخلات و اظهارات مخــرب انگلیس به این بهانه، فاقد 
وجاهــت اســت.  مدیرکل غــرب اروپــا در پایان ضمن 
محکومیت مجدد هرگونه اقــدام نامتعارف و تهدیدزا در 
حوزه امنیت ملی جمهوری اسلامی ایران، از سفیر انگلیس 
خواست تا مراتب را در اسرع وقت به لندن منعکس کند.  
سفیر انگلیس در پاسخ اظهار داشت: موارد مطرح شده را 

به پایتخت خود منتقل خواهد کرد.
اعدام اکبری از سوی رســانه های انگلیسی نیز به عنوان 
موضوعــی که مي تواند منجر به تنــش در روابط ایران و 
انگلیس شود، مطرح شد. فایننشال تایمز هم در گزارشی 
تحت عنوان »ایران یک تبعه ایرانی-انگلیســی متهم به 

جاسوسی را اعدام کرد« نوشت: این اعدام تهدیدی برای 
تشدید تنش بین انگلیس و ایران است. این درحالیست که 
روابط دو کشور از قبل تیره شده است زیرا مقامات ایرانی 
قدرت های غربی را به دلیل دست داشتن در ماه ها اعتراض 

علیه این جمهوری مقصر می دانند.
این گزارش ادعایی به نقل از دیپلمات های غربی نوشــت: 
ده ها شــهروند اروپایی - عمدتا فرانسوی و آلمانی - پس 
از شــروع اعتراضات بازداشت شده اند. اعتقاد بر این است 
که ایــن بالاترین تعداد غربی هایی اســت که تاکنون در 

جمهوری اسلامی بازداشت شده اند.
شــبکه خبری اســکای هم با انتشــار دو گزارش به این 
رویداد پرداخت. الیستر بونکال خبرنگار حوزه خاورمیانه 
این شبکه در گزارشی نوشت: از آنجایی که گزارش اعدام 
علیرضا اکبری از ســوی خبرگزاری میزان که یک رسانه 
دولتی با ارتباط نزدیک به قوه قضائیه ایران منتشــر شده 

است، باید آنها را دقیق فرض کنیم.
وی ادعا کرد: اگرچه اعدام آقای اکبری ارتباط مستقیمی 
بــا حوادث اخیر ندارد، اما روابط بیــن بریتانیا و ایران در 
نتیجه انتقاد لندن از ایران در جریان ناآرامی ها بدتر شده 
اســت. اکبری تابعیت ایرانی-بریتانیایی داشت، اما تهران 
افراد دوتابعیتی را به رســمیت نمي شناسد و همین امر 
دسترسی کنسولی به او را برای دولت بریتانیا در زمانی که 

او در زندان بود دشوار مي کرد.
بونکال با اشاره به واکنش های مداخله جویانه غرب در امور 
داخلی ایران افزود: اکنون تمرکز بر واکنش بریتانیا خواهد 
بود – شاید تحریم های بیشتر، اگرچه به نظر نمی رسد که 

این اقدام تأثیر زیادی داشته باشند.
گاردین هم در گزارشی ادعایی، اکبری را قربانی تنش ها 
در روابط ایران و انگلیس درپی حوادث اخیر معرفی کرد و 
به نقل از کارشناسان مدعی مدافع حقوق بشر تلاش کرد 

تا این استدلال را توجیه کند.
همچنین نشــریه تایمز چاپ لندن در گزارشــی مدعی 
شــد: ایران در سال های اخیر چندین شهروند دوتابعیتی 
را به اتهام جاسوســی بازداشت کرده و متهم به استفاده 
از گروگان ها به عنوان اهرم فشار در مذاکرات بین المللی 
است. تایمز در این رابطه به ماجرای نازنین زاغری محکوم 
امنیتی که سال گذشــته بر پایه دلایل بشردوستانه آزاد 
شد اشاره و ادعای بی اساس ارتباط این پرونده با پرداخت 

بدهی ۴۰۰ میلیون پوندی لندن به ایران را تکرار کرد.

حکم علیرضا اکبری به جرم جاسوسی برای انگلیس اجرا شد

روابط تهران - لندن تحت الشعاع یک اعدام

 عضو کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس 
گفت: بنده معتقدم که راهگشــاترین مسیر پیش روی ما 
تبیین مســائل است و بهترین بســتر برای انجام این کار 

فضای مجازی است.
به گزارش ایسنا، جلال رشیدی کوچی با اشاره به وضعیت 
اینترنت در سطح کشور، بیان کرد: در شورای عالی امنیت 
ملی تصمیم گرفته شد که تا آرام شدن فضای جامعه دو 
پلتفرم مسدود شــود؛ از نظر من اکنون زمان آن رسیده 
اســت که رفع مسدودیت شود چرا که فضای جامعه آرام 
است. وی ادامه داد: در دیداری که مقام معظم رهبری در 
سالروز قیام ۱۹ دی با جمعی از این مردم داشتند به این 
نکته تاکید کردند که ما باید مسائل را تبیین کنیم، یعنی 
جوانی که وسوســه شده است با باتوم اقناع نمي شود. وی 

در ادامــه اظهار کرد: این تبییــن باید کجا صورت گیرد؟ 
از نظــر بنده مهم ترین فضا برای تبیین مســائل جامعه، 
بســترهایی اســت که در فضای مجازی شکل مي گیرد. 
بنــده موافقم که امروز فضای مجازی نوعی فضای جنگی 
اســت اما ما باید در آنجا حضور داشته باشیم. مهم ترین 
و راهگشــاترین راه پیــش روی ما فرمایــش حضرت آقا 
اســت، یعنی ما باید مسائل را تبیین کنیم. نماینده مردم 
مرودشت در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: بنده در 
خیلی موارد زمانی که با افراد معترض صحبت مي کنیم، 
متوجه مي شــویم که نقاط مشترک زیادی داشته و زبان 
یکدیگر را به خوبی مي فهمیم، این تبیین کردن است. ما 
باید اقدامات را بگوییــم و اصلاحاتی که باید انجام دهیم 
را مطــرح کنیم، خطاهای موجود را بپذیریم، راهکار ارائه 

دهیم. رشیدی کوچی در ادامه تاکید کرد: تعبیر بنده این 
است که فیلترینگ به شیوه کنونی، همان باتوم در فضای 
مجازی اســت. اینکه ما مي گوییم شــبکه های اجتماعی 
خارجی را فیلتر کرده و در پلتفرم های داخلی تبیین انجام 
مي دهیم، خوب اســت اما در پلتفرم های داخلی برای چه 

کسی مي خواهیم تبیین انجام دهیم؟
تجربه نشان داده که فیلترینگ به شیوه کنونی جز 

نارضایتی نتیجه ای ندارد
این عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها افزود: آیا 
افرادی که انتقاد و نقد دارند در پلتفرم های داخلی هستند 
یــا اگر ما در فضای بین الملل حرفــی برای گفتن داریم 
مي توانیم در پلتفرم های داخلی بیان کنیم که حرف ما به 
خارج کشــور برسد؟ این سوالات کلیدی است. وی گفت: 

نگاه بنده این است که باید به این مسئله نگاه دقیق مبتنی 
بر اقتضاهای امروز جامعه داشــته باشیم. گذشته و عقبه 
فیلترینگ به این شیوه نشان داده که موفق نبوده است و 
جز نارضایتی چیزی به دنبال ندارد. ما باید مسیر خود را 
اصلاح کنیم. الان که شرایط آرام شده علی رغم اینکه عده 
ای فکر مي کنند بهترین فرصت برای بســتن شبکه های 
اجتماعی خارجی است بنده معتقدم بهترین فرصت برای 
سامان دادن درست و دقیق است. رشیدی کوچی در پایان 
تصریــح کرد: حتی بنده معتقدم که توییتر و یوتیوب نیز 
باید رفع فیلتر شــود، وقتی این پلتفرم ها رفع فیلتر شود 
جمعیتی که در اینســتاگرام تجمیع شده است سرشکن 
مي شود. از نظر بنده ما باید به این سمت برویم و این اراده 

باید در بین خیلی از مسئولان شکل بگیرد.

گروه سیاسی – محمدحسین روانبخش: هنوز لایحه  
بودجه ۱۴۰۲ در مجلس مورد بررسی قرار نگرفته ولی تا 
این جای کار این لایحه حاشــیه های زیادی داشته است. 
هنوز مهلت ارسال این لایحه به مجلس به اتمام نرسیده 
بود که برخــی نمایندگان از اینکه دولــت لایحه برنامه 
هفتم توسعه را به مجلس ارســال نکرده، گلایه کردند و 
عنوان داشــتند که طبق قانون باید قبل از لایحه بودجه 
۱۴۰۲، برنامه هفتم توســعه به مجلس ارسال مي شد تا 
مورد تصویب قرار مي گرفت و بر مبنای آن بودجه ســال 
آینده بسته مي شد. محمدباقر قالیباف هم در پاسخ گفت 
که »بنا نیســت خلاف قانون عمل کنیم، مگر آئین نامه 
اجازه می دهد که بودجه ســالیانه بدون برنامه پنج ســاله 
تنظیم شــود؟ در جلسه سران قوا این موضوع مورد بحث 
قرار گرفت و حداقل از مرداد ماه این موضوع در حال بحث 

و بررسی است
با این حال حتی لایحه بودجه هم در موعد مقرر )۱۵ آذر( 
به مجلس ارسال نشــد و پس از آنگه با تاخیر بسیار این 
لایحه به مجلس فرستاده شد باز هم خبری از برنامه هفتم 
توسعه نشد. در این بین برخی نمایندگان خواستار تمدید 

یک ساله برنامه توسعه ششم شدند اما موضع دولت معلوم 
نبود و هنوز هم نیست! 

بعد از ارســال لایحه به مجلس هم اگرچه قرار بر این بود 
که لایحه بودجه بعد از برنامه توسعه مورد بررسی مجلس 
قرار بگیرد و مجلس قصد نداشــت لایحه بودجه را اعلام 
وصول کند، اما نهایتا چهارشــنبه گذشته لایجه بودجه 
اعلام وصول شد، رئیســی آن را به مجلس تقدیم کرد و 

کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۲ هم تشکیل شد. 
حالا با این اوصاف خبری از برنامه هفتم توســعه نیست 
و ادعا شــده که در لایحه بودجه پیش بینی شــده که تا 
زمان تصویب این برنامه، بر اســاس برنامه ششم توسعه 
) که مدت آن منقضی شــده( عمل مي شــود. اما مشکل 
فقط این نیست. حالا اصلا معلوم نیست که مجلس بتواند 
لایحه بودجه ســال آینده را در مدت باقیمانده بررسی و 
تصویب کند!  روز گذشــته شمس الدین حسینی که به 
عنوان رئیس کمیسیون تلفیق بودجه سال آینده برگزیده 
شــده، با اعلام اینکه دولت لایحه بودجه را ۲۰ روز دیر به 
مجلس فرســتاده، تلویحه به این نکته اشاره کرد اما یک 
عضو هیات رئیسه مجلس این نکته را صریحتر بیان کرد. 

حســینعلی حاجی دلیگانی درباره روند بررســی لایحه 
بودجــه ۱۴۰۲ در مجلس گفت: طبق زمان بندی صورت 
گرفته، جلسات کمیسیون تلفیق از شنبه ۲۴ دی شروع 
شد و این کمیسیون ظرف ۵ روز آینده به بررسی کلیات 

لایحه بودجه مي پردازد.
وی ادامه داد: با اتمام این مهلت، مجلس در روز یکشــنبه 
دوم بهمن به بررســی کلیات بودجه ۱۴۰۲ مي پردازد؛ در 
صورت تصویب کلیات در صحن علنی لایحه به کمیسیون 
تلفیق برای بررسی جزئیات ارجاع مي شود که کمیسیون 
تلفیق ۱۵ روز فرصت دارد.  در این فاصله نمایندگان ۱۰ 
روز فرصت ارائه پیشــنهادات داشته و ۱۵ روز نیز فرصت 
ارائه گزارش کمیســیون های تخصصی اســت که این دو 
زمان با یکدیگر همپوشــانی دارند. بعد از اتمام بررســی 
جزئیات لایحه بودجه در تلفیق، نمایندگان مهلت ۱۰ روزه 
ای برای ارائه پیشــنهادات بر روی گزارش تلفیق دارند؛ با 
فرض بررسی جزییات لایحه بودجه طی ۱۰ روز در صحن 
علنی و همچنین بررســی مصوبات مجلس در شــورای 
نگهبان به مدت ۱۰ روز، رسیدگی به لایحه بودجه و رفع 
ایرادات احتمالی در شــورای نگهبان در ۵۶ روز و پیش از 

پایان سال جاری به اتمام مي رسد. حاجی دلیگانی در عین 
حال گفت:  در حالت دیگر، کمیســیون تلفیق مي تواند 
زمان بررسی جزئیات لایجه بودجه را ۱۵ روز دیگر تمدید 
کند یعنی زمان بررســی لایحه در کمیسیون تلفیق ۳۰ 
روز شــود، همچنین احتمال اینکه شورای نگهبان زمان 
بیشتری برای بررسی مصوبات مجلس احتیاج داشته باشد 
هم وجود دارد؛ علاوه بر این در صورت رد شــدن کلیات 
بودجــه هم زمان دیگری به این جدول زمان بندی اضافه 
خواهد شــد بنابراین در مجموع بررسی بودجه ۱۰۶ روز 
طول مي کشــد که این یعنی نهایی شــدن لایحه بودجه 
به ســال جدید موکول مي شــود و لازم است لایحه چند 

دوازدهم بودجه را داشته باشیم.
وی ادامه داد: پیش بینی من این اســت که اگر کار فوق 
العاده ای انجام شــود یعنی بررسی بودجه به صورت سه 
شــیفت در کمیسیون تلفیق و ســپس در صحن علنی 
صورت گیرد و موارد تمدیدی رخ ندهد، بررسی بودجه تا 
پایان سال به اتمام مي رسد اما در غیر این صورت احتمالا 
رسیدگی به بودجه تا آخر سال تمام نمي شود لذا همچنان 
احتمال بررسی بودجه به صورت چند دوازدهم وجود دارد.

یک کارشــناس مســایل بین الملل گفت: با وجود اینکه 
فضای بازگشت همه طرف ها به میز مذاکرات احیای برجام 
را نامشخص و مبهم می دانم اما معتقدم هنوز برجام قابل 

حل است، دیر شده اما قابل حل است.
سید جلال ساداتیان در گفت وگو با ایسنا درباره بن بست 
ایجاد شــده میان ایران و آمریکا و اروپا بر سر بازگشت به 
مذاکرات هســته ای  با بیان این که »برای این منظور ابتدا 
باید در داخل بر سر این مساله که می خواهیم برجام احیا 
شــود یا خیر به انسجام و وحدت نظر برسیم و این مساله 
را ابتدا در داخل حل کنیم«، معتقد است: باید تکلیف را با 
خودمان روشن کنیم؛  این حرف به معنای این نیست که 
ما غرب گرا هستیم یا می خواهیم تسلیم شویم. مساله این 
است که در مراودات بین المللی باید امتیاز بدهید و امتیاز 
بگیرید. وی با بیان این که »شرایط نسبت به سال گذشته 
که توافق روی میز بود تغییر کرده است«، گفت: چین که 
این همه روی آن حساب می کردیم در عربستان مراوداتی 

را انجام می دهد که هنوز ما مبهوت این مساله هستیم. سه 
جزیره ایــران را برای امارات متحده عربی اعلام کرد و در 
امــور ارضی ما دخالت کرد و بعد مراودات اقتصادی اش را 
به گونه ای با کشــورهای حاشیه بسته است که عربستان 
در این چارچوب حاکم منطقه قلمداد می شود. این ها برای 
این اســت که ما نشســتیم و خودمان از خودمان خوب 
می گوییم و خواســتار حداکثر امتیازات هم هستیم. خب 
اگر بتوانید امتیاز بگیرید که خوب اســت اما در عمل چه 

شد؟
این دیپلمات پیشین کشــورمان با تاکید بر این که »باید 
برای دریافت امتیازات بیشتر و بهتر یک تیم متخصص و 
ماهر داشت که به زبان دنیا آشنا باشد«، ابراز عقیده کرد: 

باید تیمی را بــه کار گرفت که واقعیت های  بین المللی را 
به خوبی بتواند ارزیابی کند. از طرفی این مســاله نیازمند 
آن اســت که تصمیم گیران داخلی به تیم مذاکره کننده 
اجــازه کار دهند تا این توافق بازگــردد. به هر حال تیم 
مذاکره کننده گوش و چشمشــش به دهان تصمیم گیران 

است تا آن ها چراغ سبزی نشان دهند.
ساداتیان درباره رویکرد خصمانه کشورهای اروپایی به ویژه 
بعد از تحولات سیاســی در ایران و تاثیر آن بر مذاکرات 
برجامی بــا بیان این که میانجیگری اروپایی ها میان ایران 
و امریکا را از دســت داده ایم هشــدار داد:  درست است 
که ایران تحت شــدیدترین تحریم هاست اما فعال کردن 
مکانیسم ماشه وضعیت را از این هم بدتر مي کند. اکنون 

در شرایطی هســتیم که هم آمریکا دورتر شده، نه اینکه 
نزدیــک بود بلکه از آن چه به ایــران و برجام نزدیک بود 
دورتر شــده است و هم اروپایی ها و در وضعیت موجود به 

خاطر اوکراین در موقعیت ضعیفی هم قرار دارند.
این دیپلمات پیشین کشورمان نزدیکی برخی کشورهای 
منطقــه به رژیم صهیونیســتی را نیز خوب ندانســت و 
خاطرنشان کرد که با میدان با پشتوانه دیپلماسی می تواند 
همه مســایل مربوط به روابط بین الملل یا آن چه درباره 

برجام انتظار داریم را حل کند.
ســاداتیان گفت: به طور کلی نمی توانم ارزیابی مشخصی 
از روند احیای برجام و بازگشت همه طرف ها به مذاکرات 
داشــته باشم. فضا تا حد زیادی مبهم و خاکستری است. 
تیم مذاکره کننده بســیار موثر است، اگر بلد نباشند فقط 
مي روند امتیاز می دهند، یا جرات توافق نخواهند داشت. 
از این رو هم تیم باید ورزیده باشــد و هم اجازه های لازم 

به آن ها داده شود.

رشیدی کوچی، نماینده مجلس: 

فیلترینگ، »باتوم« فضای مجازی است و جز نارضایتی نتیجه ای ندارد

اما و اگرها درباره بررسی بودجه ۱۴۰۲ تا پایان سال در مجلس

سیدجلال ساداتیان:

 احیای برجام دیر شده اما هنوز قابل حل است

رئیسی در دیدار با فرمانده کل انتظامی:
دولت در جهت پشتیبانی از نیروی انتظامی 

آمادگی دارد
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران با حضور در دفتر رئیس جمهور 

با آیت الله رئیسی دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح شنبه در دیدار احمدرضا رادان 
ضمن تبریک انتصــاب وی به فرماندهی کل انتظامی کشــور، این انتصاب را 
بیانگر تعهد، کارآمدی و تجارب ارزشمند ایشان در مدیریت و هدایت نیروهای 

خدوم انتظامی دانست.
رئیس جمهــور اظهار امیدواری کرد که مجموعه فراجــا در دوره جدید با 
توجهــات الهی، اتکا به روحیه جهادی، بهره گیــری مطلوب از توان و ظرفیت 
نیروهای فداکار انتظامی و تعامل نزدیک تر با مردم و افکار عمومی، در مســیر 
تقویت و اســتحکام بیش از پیش امنیت اجتماعی، پیشــگیری از وقوع جرم، 
اســتقرار نظم و انضباط عمومی، گســترش عدالت و اعتمادسازی در سراسر 

کشور حرکت کند.
 رئیســی همچنین از درگاه خداوند دوام توفیقات سردار احمدرضا رادان را 
در انجام این وظیفه خطیر و خدمت به نظام جمهوری اســلامی ایران مسألت 
کرد و آمادگی دولت را در جهت پشــتیبانی از نیروهای خدوم انتظامی کشور 

اعلام نمود.
احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی کشور نیز در این دیدار با ارائه گزارشی 
از آخرین وضعیت نیروی انتظامی کشــور، توضیحاتی درباره برنامه ها و اهداف 

این مجموعه در دوره جدید ارائه کرد.

اجرای عملیات ترکیبی جنگنده ها
 با سامانه های پهپادی نیروی هوایی ارتش 

جانشــین فرمانــده نیروی هوایی ارتــش جمهوری اســلامی ایران گفت: 
نیروی هوایی ارتش در راســتای ارتقای توان رزمی خود از پهپادهای مجهز به 

سلاح های هوشمند و نقطه زن برای انهدام اهداف دوردست استفاده می کند.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ خلبان مهدی 
هادیان، با اشــاره به توان پهپادی نیروی هوایی اظهار داشــت: در سازمان رزم 
نیــروی هوایی ارتش بهره گیری از ظرفیت های پهپادی از جایگاه قابل توجهی 
برخوردار اســت؛ به ویژه اینکه این سامانه ها در کنار جنگنده های نیروی هوایی 
ارتش عملیات ترکیبی را با موفقیت انجام داده و کارکردهای قابل توجهی را در 

مأموریت های طراحی شده بروز داده اند.
وی ادامه داد: به طور کلی اجرای عملیات ترکیبی نقش عمده ای در ارتقای 
توان رزم نیروی هوایی ارتش ایجاد کرده اســت و ســامانه های پهپادی ضمن 
جمع آوری اطلاعات و کارکردهای جنگالی مناســب، محیــط را برای اجرای 

عملیات جنگنده های نیروی هوایی ارتش در شرایط رزم آماده می کنند.
جانشــین فرمانده نیروی هوایی ارتش با اشــاره به توان رزمی سامانه های 
پهپــادی این نیرو گفــت: نیروی هوایی ارتش در راســتای ارتقای توان رزمی 
خود از پهپادهای مجهز به ســلاح های هوشمند و نقطه زن برای انهدام اهداف 
دوردســت اســتفاده می کند. امروز از ســامانه های پهپادی در نیروی هوایی 

به عنوان یک توان قدرت بلامنازع بهره گیری می شود.
امیر ســرتیپ خلبان هادیان با تاکید بر اینکه ســامانه های پهپادی تاکنون 
تأثیر بسزایی در نقش و عملکرد نیروی هوایی داشته اند خاطرنشان کرد: امروز 
در پایگاه های مختلف و یگان های عملیاتی نیروی هوایی ارتش شــاهد حضور 
طیف گســترده ای از پهپادها با قابلیت های مختلف هستیم که کار حفاظت و 

حراست از آسمان کشور را انجام می دهند.

پیشنهادهایی برای مدیریت منابع آبی کشور
یک نماینده مجلس شورای اسلامی به ارائه پیشنهاداتی برای مدیریت منابع 
آبی کشــور پرداخت و اظهار کرد: امروز به جای اینکه به ســمت کشــت های 
وسیع حرکت کنیم، باید به سمت کشت های گلخانه ای، هدفمند با استفاده از 

فناوری های نوین حرکت کنیم.
احمد راســتینه در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت منابع آبی در کشور و 
هشدار کارشناسان در خصوص وضعیت بحرانی آب با تاکید بر اینکه مهمترین 
مساله در بحث مدیریت آب، تلاش جدی برای افزایش بهره وری آب در کشور 
اســت، گفت: ضرورت دارد به ســمت اســتفاده از فناوری های نوین در حوزه 

کشاورزی در افزایش بهره وری در منابع آب حرکت کنیم.
وی بــا بیان اینکه »صرفه جویی در حوزه مصرف نیازمند یک کار فرهنگی 
ملی در کشور اســت«، اظهار کرد: اصلاح الگوی کشت و اصلاح فرآیند تغییر 
الگوی کشت از ضروریاتی است که باید در شرایط فعلی منابع آبی کشور مورد 
توجه قرار بگیرد؛ امروز به جای اینکه به سمت کشت های وسیع حرکت کنیم، 
باید به ســمت کشــت های گلخانه ای، هدفمند با استفاده از فناوری های نوین 

حرکت کنیم.
این نماینده مجلس با تاکید بر اهمیت در اولویت قرار گرفتن مسائل زیست 
محیطی در کشــور، عنوان کرد: یکی از موضوعات مهم در مدیریت منابع آبی، 
توجه جدی به حوزه محیط زیســت اســت؛ هرچه نسبت به محیط زیست بی 
احتیاطــی کنیم، هزینه های آن را در آینده با تغییر اقلیم شــاهد خواهیم بود. 
آسیب هایی که به علت عدم رعایت حقابه های محیط زیستی وارد شده، سبب 
تغییرات اقلیمی و آســیب های جدی در حوزه بارش شده است که این تغییر 

اقلیم آسیب های جدی به حوزه سرزمینی ما وارد کرده است.
راســتینه همچنین بر لزوم پلمب چاه های آب غیر مجاز تاکید کرد و گفت: 
امروز حجم عظیمی از چاه های غیر مجاز حفر شــده اســت که این حفاری ها 
آب خوان های ما را به شــدت تخلیه و آســیب های جدی به حوزه کشــاورزی 
و منابــع آب ما وارد می کند؛ حرکت به ســمت فرآیند آب خیزداری به عنوان 
یکی از مولفه های مهم نگه داشت آب و تغذیه های مصنوعی از ضروریات حوزه 

مدیریت آب است که باید مورد توجه قرار بگیرد.
وی در پایان تاکید کرد: امروز به علت عدم توجه به آب، حجم زیادی از آب 
پشت سدها تبخیر می شود و از دست می رود؛ در همین راستا ایجاد شبکه های 

انتقال آب پشت سدی می تواند به فرآیند مدیریت آب کمک کند.

انجمن کلیسای شرق آشوری:
شارلی ابدو مبتذل و وقیح است

هیات مدیره انجمن کلیسای شرق آشوری در ایران با صدور بیانیه ای انتشار 
مجموعه کاریکاتورهای توهین آمیز نشریه شارلی ابدو را مبتذل و وقیح خواند.

به گــزارش ایســنا، فرانکلین بنیامین رئیــس هیات مدیــره این انجمن 
غیرمسلمان با ارســال این بیانیه نوشت: »انجمن کلیســای شرق آشوری در 
پی انتشــار کاریکاتورهای توهین آمیز به پیامبر اسلام حضرت محمد )ص( در 
سالهای گذشــته توسط نشریه مبتذل شــارلی ابدو که اینک شاهد تکرار آن 
اقدامات در قالب توهین به مقام معظم رهبری است این اقدام ضد اخلاقی، ضد 

دینی و ضد انسانی آن نشریه وقیح را به شدت محکوم می کند.
غرب و رژیم های ســکولار گرچه به ظاهر شــعار آزادی و حقوق بشر را ندا 
می دهند لیکن در واقع آن را به ابزاری برای نیل به مقاصد شــوم و شــیطانی، 
لذت گرایی و خواسته های نفسانی و مبارزه با احکام و اراده الهی تبدیل کرده اند. 
حال که راهبرد تســخیر خیابان و ایجاد اغتشاشــات در میهن مان با شکست 
روبرو شد ســردمداران دولت های غربی و از جمله رئیس جمهور فرانسه متول 
به روش رذیلانه توهین به مقدســات و مراجع دینی و در راس آن مقام معظم 

رهبری شده اند.
به همین دلیل هیات مدیریه انجمن کلیســای شــرقی آشوری در ایران از 
تمام دولت های مســتقل و آزده جهان، رهبران تمام ادیان و هر انسان آزاده و 
دین داری می خواهد تا ضمن محکومیت و برخورد جدی با این اقدام ناپســند 
تمــام توان خودئ را در جهت جلوگیری از تکرار توهین به ادیان و مقدســات 

جوامع مختلف به کار گیرند.«

کیفرخواست پرونده ترور شهید سلیمانی 
به زودی صادر می شود

معاون بین الملل قوه قضائیه از تکمیل تحقیقات پرونده ترور شهید سلیمانی 
و صدور کیفرخواست این پرونده در آینده ای نزدیک خبرداد.

به گزارش صدا و ســیما؛ کاظم غریب آبادی در این باره می گوید: تحقیقات 
مــا در این خصوص پایان یافتــه و اطلاعاتی که از هیئت قضائی عراق دریافت 

کردیم، در کیفرخواست لحاظ خواهد شد.
وی افزود: کیفرخواســت این پرونده تا ســه هفته آینده از سوی دادستانی 

تهران برای رسیدگی به دادگاه ارسال و جلسات محاکمه آغاز خواهد شد.

اخبار کوتاه

یک عضو هیات رئیســه کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: تا زمانی که حدود ۴۰ الی ۴۵ درصد 
انرژی کشور قبل از مصرف مردم هدر رفته و ذخیره سازی 
گاز را صرفا در راســتای تامین امنیت انرژی کشــور نه با 
هدف اقتصاد پروژه دنبال مي کنیم، ذخیره سازی گاز نیز 

محکوم به شکست است.
عبدالعلی رحیمی مظفری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
سیاست های ذخیره سازی گاز در سطح کشور، بیان کرد: 
در حوزه ذخیره ســازی گاز ما روشــی را در کشور دنبال 
مي کنیم که اصل کار درست بوده اما روش آن غلط است. 

در کشورهایی مانند آمریکا زمانی که بحث ذخیره سازی 
گاز در میان اســت، در فصولی که گاز خریدار ندارد آن را 
ذخیره مي کنند. یک بار هزینه مي کنند گاز را به زیرزمین 
برده و یک بار دیگر هزینه کرده و گاز را از زمین استخراج 
مي کنند به خاطر اینکه بتوانند در فصلی که نیاز است گاز 

را به قیمت بالاتر بفروشند.
وی در ادامه اظهار کرد: اما متاســفانه ما با مســابقه غلط 
مصرف در کشور در یک فصل گاز را زیر زمین ذخیره کرده 
تا در فصلی که نیاز داریم آن را اســتخراج کرده تا دوباره 
خودمان اســتفاده کنیم. تا زمانی کــه حدود ۴۰ الی ۴۵ 

درصد انرژی کشور قبل از مصرف مردم هدر رفته و ذخیره 
سازی گاز را صرفا در راستای تامین امنیت انرژی کشور نه 
با هدف اقتصاد پروژه دنبال مي کنیم، ذخیره سازی گاز نیز 

محکوم به شکست است.
نماینده مردم سروستان در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: ما گاز را از یک طرف ذخیره کرده و از طرف دیگر آن 
را استخراج مي کنیم تا خودمان مصرف کنیم. در حالی که 
سایر کشورها گاز را ذخیره مي کنند که یا گران تر نخرند و 
یا گران تر بفروشند. نگاه آنها در ذخیره سازی گاز اقتصاد 
پروژه است اما نگاه ما صرفا امنیت انرژی کشور است. برای 

تامین امنیت انرژی کشور به جای اینکه رویکردهای خود 
را اصلاح کرده تا کمتر از انرژی اســتفاده کنیم، داریم از 
گوشت خود انرژی کشور خرج انرژی کشور مي کنیم. آن 
هم نه در راســتای ارتقا بلکه در راستای سیر کردن آن و 
حفظ وضعیت موجود. وی در ادامه با اشاره به دلیل انحلال 
شرکت ذخیره سازی گاز، بیان کرد: این امر رویکرد غلط 
مسئولین بوده و کمیسیون انرژی به شدت دنبال احیای 
این شرکت است. قطعا ما باید به سمت ذخیره سازی گاز 
باید برویم ولی در راستای درآمدسازی از ذخیره گاز باید 

این کار صورت گیرد.

عضو هیات رئیسه کمیسیون انرژی:

نگاه ما در ذخیره سازی گاز باید اقتصاد پروژه باشد نه تامین امنیت انرژی کشور


